世界上最畅销的经典读物
Scrolls for Wisdom and Philosophy
让阅读润泽每个人的心田
让阅读润泽每个人的心田
智慧·哲理卷 Soup for the Soul

Scrolls for Wisdom and Philosophy

心灵鸡汤,

那些影响我们成长的故事

On earth there is nothing great but man; in the man there is nothing great but mind.

地球上唯一伟大的是人,人身上唯一伟大的是心灵。

笛子 汪凤 编译

黑龙江科学技术出版社



English- 英汉对照 Chinese

智慧·哲理卷



那些影响我们成长的故事

笛子 汪凤 编译

黑龙江科学技术出版社



图书在版编目(CIP)数据

心灵鸡汤——智慧·哲理卷:英汉对照/笛子,汪凤编译.——哈尔滨:黑龙江科学技术出版社,2010.11 ISBN 978-7-5388-6502-8

I.①心··· □.①笛··· ②汪··· Ⅲ.①英语—汉语—对照读物 ②故事—作品集—世界 Ⅳ.①H319.4:I 中国版本图书馆 CIP 数据核字(2010)第 229921 号

心灵鸡汤——智慧·哲理卷

编译笛子汪凤

责任编辑 回 博

装帧设计 百 花

出 版 黑龙江科学技术出版社

(地址:哈尔滨市南岗区建设街 41 号 邮编:150001 电话:0451-53642106 传真:0451-53642143 发行部)

发 行 全国新华书店

印 刷 哈尔滨市石桥印务有限公司

开 本 787×1092 1/16

印 张 17

字 数 300 千字

版 次 2011年3月第1版 2011年3月第1次印刷

书 号 ISBN 978-7-5388-6502-8/Z·805

定 价 29.80 元

(如发现本书有印刷质量问题,印刷厂负责调换)



第一编 探寻生活的真

002 快乐吧! / 劳埃徳·莫里斯 Be Happy! / Lloyd Morris

004 要生活得愜意 / **\$ \$ \$** To Live Agreeably / **Montaigne**

006 源于番茄的快乐改变 / 佚名
Tomato Changed My Life / Anonymous

010 你是快乐的小喜鹊吗? / 佚名
Are You a Good Joey Magpie? / Anonymous

014 不要推迟感谢 / 埃文斯 Never Wait to Thank / Evans

016 完美的宁静 / 阿莱尔·艾哈迈德 The Real Meaning of Peace / Alia Ahmed

018 种子法则 / 佚名
The Law of the Seed / Anonymous

021 移动的家 / 佚名 Home on the Way / *Anonymous*

023 神奇的90/10定律 / 佚名
The 90/10 Secret is Incredible! / Anonymous

第二编

注视品性的力量

- **030** 快乐的秘诀 / 史蒂夫·布兰克霍斯特
 The Secret of Happiness / Steve Brunkhorst
- 033 真正的宽恕 / 佚名
 True Forgiveness / Anonymous
- **036** 国王的公路 / 佚名
 The King's Highway / *Anonymous*
- **D38** 胜利者 / 艾尔·考文诺 Winners and Winners / Al Covino
- **041** 老人与狗 / 佚名
 The Old Man and His Dog / *Anonymous*
- **044** 善有善报 / 佚名
 What Goes Around, Comes Around / Anonymous
- **048** 最美的心 / 佚名
 The Most Beautiful Heart / Anonymous
- 051 国王与农家男孩儿/佚名
 The Emperor and the Peasant Boy / Anonymous



融通处世的哲学

- 056 亲吻陌生人 / 戴格·雷索 Kiss Someone Before You Go / Dag Rets
- **058** 弯曲,但不要折断 / 佚名 Bend, but Don't Break / Anonymous
- **060** 意义非凡的沙堡 / 乔伊斯・夏菲尔 Not Your Ordinary Sand Castle / *Joyce Shafer*
- **063** 栅栏与桥 / 佚名 A Fence and a Bridge / Anonymous

002

- 066 人生一课 / 珍妮特・西文 A Lesson for a Lifetime / Janet Seever
- 070 一句话的智慧 / 佚名
 The Wisdom of One Word / Anonymous
- **074** 说出你的要求 / 尼尔·埃斯克林 You've Got to Ask / Neil Eskelin
- 076 十二次微笑 / 佚名
 Twelve Smiles / Anonymous

第四编

开启成功的大门

- 080 胜利的团队 / 克里斯多佛·斯汀内特 A Winning Team / Christopher Stinnett
- **082** 未经打磨的钻石 / 佚名
 Unpolished Diamond / *Anonymous*
- 084 国王和蛋糕 / 詹姆士・鲍尔温 King Alfred and the Cakes / James Baldwin
- **087** 种出好玉米 / 佚名
 Growing Good Corn / Anonymous
- 089 飞行之梦 / 拉里・安徳森 A Flying Dream / Larry Anderson
- 092 —双短袜 / 佚名 A Pair of Socks / Anonymous
- **095** 一心一意的人 / 安徳烈·莫洛亚 Single-track Minds / Andre Maurois
- **098** 加倍努力 / 尼尔・埃斯克林 Double Time! / Neil Eskelin
- 100 生活在于你自己的选择 / 佚名
 A True Story of Tragedy and Triumph / Anonymous
- 105 弱项还是强项? / 佚名
 Weakness or Strength / Anonymous

第五编

解析教法的定律

- 110 他能做到一切 / 凯西·莱曼库萨 He Can Do It / Kathy Lamancusa
- 112 电的启示 / 乔西·麦克道尔斯 High Voltage / Josh McDowells
- 114 根的生长 / 佚名 Growing Roots / Anonymous
- 117 倒下的树/罗伯特·弗哈姆 Falling Trees / Robert Fulghum
- 119 允许失败 / 佚名
 Permission to Fail / Anonymous
- 122 上帝的吻/琳达 God's Kiss/Lynda
- 124 鼓励 / 佚名 Encourage Words / Anonymous
- 126 教师能做到的 / 佚名
 The Difference a Teacher Can Do / Anonymous
- 131 我希望…… / 佚名 | Wish…… / Anonymous

第六编

感悟人性的魅力

- 136 铝罐男人 / 舟尼・T・多伯森 The Tin Man / Danny T. Dobson
- 138 分享 / 佚名
 Sharing / Anonymous
- 142 圣诞节的真谛 / 讲利尔・诺伍德 Christmas Truth / Cheryl Norwood

- 144 雨夜温情 / 佚名 A Rainy Night in New Orleans / Anonymous
- 146 三场比赛 / 戴伦·爱德华兹
 The Three Races / Darren Edwards
- 149 战地天使 / 佚名
 The Angel of the Battlefield / A nonymous
- 154 因果 / 佚名
 Karma / Anonymous
- 157 美丽的灰色 / 佚名 Colorful Shades of Gray / Anonymous

第七编

关注人生的思索

- 162 一副扑克牌 / 佚名
 Deck of Cards / Anonymous
- 165 这将改变你的生活 / 戴尔·汉森·布尔克 It Will Change Your Life / Dale Hanson Bourke
- 168 三重过滤 / 佚名
 Triple Filter Test / Anonymous
- 170 仙人掌的价值 / 佚名 A Cactus's Value / Anonymous
- 173 关爱疗法 / 尼尔·艾斯格林 Love Cures / Neil Eskelin
- 175 飞翔的自由 / 韦恩·B·林恩 Free to Soar / Wayne B. Lynn
- 177 垂钓者 / 佚名
 The Fisherman / Anonymous
- 180 伐木者 / 斯蒂芬·柯维 The Woodcutter / Stephen Covey
- 182 祖母与蛋糕 / 佚名
 Grandma and the Cake / Anonymous

184 烦恼树/佚名

The Trouble Tree / Anonymous

第八编

寄予亲情的反思

- 188 全家福 / 詹姆斯·威尔逊 Family Picture / Dr. James L. Wilson
- 190 父亲、儿子与答案 / 佚名 A Father, a Son and an Answer / *Anonymous*
- 193 我不是有意的 / 维克・马勒 But | Didn't Mean | It! / Vicki Muller
- 195 与父共舞 / 佚名 A Dance with Dad / A nonymous
- 200 资格 / 戴比・巴特 Qualifications / Debi Bartow
- **203** 无法取代的位置 / 佚名 A Father's Job Is Unique / *Anonymous*
- 206 孩子的爱 / 史蒂文斯一家 A Child's Love / Stevens Family
- **208** 繁忙日子中最重要的部分 / 佚名
 The Biggest Part of Your Busy Day / *Anonymous*

第九编

穿越荆棘的玫瑰

- 214 爱是艰难的 / 里尔克 Love is Difficult / Rilke
- 216 爱如断臂 / 佚名 Love Is Like a Broken Arm / A nonymous
- **220** 假如你能耐心等待 / 佚名
 If You'll Wait Long Enough / Anonymous

225 浪漫的瞬间/佚名

Forever Love in Their Eyes / Anonymous

228 一封绝妙的情节/佚名

An Ingenious Love Letter / Anonymous

231 考验/佚名

The Test / Anonymous

234 我爱你,亲爱的/佚名

Love You, Honey / Anonymous

236 情人路 / 佚名

Lovers Lane / Anonymous



静享哲思的空间

242 生命/爱默生

Life / Emerson

The Archer / Romain Rolland

248 青春随想/威廉·赫兹里特

On the Feeling of Immortality in Youth / William Hazlitt

251 访客/亨利·大卫·梭罗

Visitors / Thoreau

254 微尘与栋梁/威廉·毛姆

On Motes and Beams / William Maugham

256 青春/塞缪尔・乌尔曼

Youth / Sammel Ullman

258 海滨漫步 / 海涅

On the Beach / Heinrich Heine

262 改变 / 安东尼·德·迈罗

Change / Anthony de Mello



快乐吧! Be Happy!

▶ 劳埃德·莫里斯 / Lloyd Morris

The days that make us happy make us wise.

- John Masefield

When I first read this line by England's Poet Laureate, it startled me. What did Masefield mean? Without thinking about it much, I had always assumed that the opposite was true. But his sober assurance was **arresting**¹. I could not forget it.

Finally, I seemed to grasp his meaning and realized that here was a profound observation. The wisdom that happiness makes possible lies in clear **perception**², not fogged by anxiety nor dimmed by despair and boredom, and without the blind spots caused by fear.

Active happiness not mere satisfaction or contentment — often comes suddenly, like an April shower or the unfolding of a bud. Then you discover what kind of wisdom has accompanied it. The grass is greener, bird songs are sweeter, the shortcomings of your friends are more understandable and more forgivable. Happiness is like a pair of eyeglasses correcting your spiritual vision.

Nor are the insights of happiness limited to what is near around you. Unhappy, with your thoughts turned in upon your emotional woes³, your vision is cut short as though by a wall. Happy, the wall crumbles⁴.

The long **vista**⁵ is there for the seeing. The ground at your feet, the world about you — people, thoughts, emotions, pressures — fare now fitted into the larger scene. Every thing assumes a fairer proportion. And here is the beginning of wisdom.



源于番茄的快乐改变 Tomato Changed My Life

▶ 佚名 / Anonymous

Spontaneity¹ has never been my forte². As a 14-year-old, I would refuse to go for walks around the block with my friends if I was the least bit behind in my schoolwork. "You're just no fun," my friend Karen would tell me.

Unlike most teenagers, I lived not in my room, but in an unused kitchen upstairs where I sprawled my books and papers on a large round table. I spent an inordinate amount of time there, working continuously for hours, and my mother worried. She would try to lure me away. "Come watch the parade!" she would yell from downstaris. "All our neighbors are out there! "She thought of all kinds of enticements — the swimming pool, ice cream, stray cats and turtles — to **dislodge**³ me from my studies, but nothing ever worked.

Later, in college, the pattern continued. The library and my college dorm replaced the unused kitchen at home. When spring came along friends would stop by my dorm or peer into my library cubicle to persuade me to play Frisbee on the lawn outside the main building. "No," I would almost always say. "I have too much to do."

My college study days are gone, but not my need and love for schedules. They keep me focused. Justify my time. My friends and sisters try to pry me away from my plans in much the same way that my mom tried to coax me out of the kitchen, but they' re hardly ever successful.

This summer, though, while housesitting for my parents, I was persuaded to change my plans in the most unexpected way. The sight of tomatoes growing in my mother's garden lured me out of my tightly scheduled world. They drew me with the power of a lover's gaze.

Hundreds of them were turning ripe and red by the minute. Large beefsteak tomatoes — some doubled but not yet divided — hung heavily or dropped from their vines. Plum tomatoes, half-green,half-red — and cherry tomatoes, too many to count,decorated

心灵鸡汤



- 1. spontaneity [,sponta'niziti] n. 自发行为,行为冲动
- 2. forte [fost] n. 特长,专长
- 3. dislodge [dis'lod3] vt. 移走,驱离
- 4. portfolio [post'fauliau] n. (艺术家等的)代表作选辑
- 5. crotchety ['krɔtʃiti] adj. 顽固的,有怪癖的

做事冲动可不是我的专长。十四岁的时候,哪怕我只剩下一点儿作业没有做完,也不会和小朋友们出去玩。每每遇到这种情况,我的朋友卡伦就会对我说:"你这人真是无聊。"

与大多数同龄的孩子不同的是,我并不住在卧室里,而是住在楼上的一个厨房里。厨房里的大圆桌上堆满了我的书本和草稿纸。我大部分时间都待在那儿学习,经常会持续学几个小时。母亲对此十分担心,她总是想办法让我出去放松一下。有时,她会在楼下喊:"快来看外面的游行队伍!我们的邻居都去了!"为了哄骗我出去,母亲想尽了各种计策——去游泳、吃冰淇淋,甚至她还会找来一些迷了路的小猫、小乌龟什么的,试图让我从学习中放松下来,然而,她做的一切都是徒劳的。

我上了大学后,依然一切照旧,只不过学校的图书馆和宿舍代替了从前家里的那个厨房。春天到了,朋友们会到寝室或是图书馆的小屋子里去找我,劝我到主楼外面的草地上玩飞盘,而我却总是回答说:"不行,我还有很多事要做呢。"

大学生活转眼间就逝去了,而我却仍旧习惯于按部就班地做事情,这样才不至于虚度时光。虽然朋友们和姐姐们也会像母亲当年一样,用类似的方法劝我放弃一些计划,放松放松,可他们往往是白费力气。

然而,就在这个夏天,当父母因外出而留我在家看房子的时候,我原有的计划却出乎意料地被改变了。我无意间看到了母亲在小花园里种下的番茄,就像被爱人的眼神所吸引一样欣赏着它们。正是这些番茄让我走出了原本计划很紧的世界。

许多番茄就要成熟了,个个都红艳艳的。大个儿的"牛肉番茄",有的两两长在一起,沉甸甸地压在枝头上,有的则落在地上。青红相间的是"梅子番茄",还有那些数不胜数的深红色"樱桃番茄",就像圣诞树上的小饰物,把整个花园装点得美丽极了,实在是惹人喜欢。

"如果有时间的话,我就做些番茄酱。"我对自己说。然而我独自在家的这一周已被我安排得满满的:写些东西,然后把一些摄影作品作一下整理,最后,还有一些从公司带回来的任务需要完成。

做番茄酱只不过是一种无聊的家务活,对我达到工作目标可毫无帮助,更重要的是,它并不在我的计划之内。可那些番茄就挂在枝头上,有些还从上面悄悄落在地上。我来到园子里,摘了些番茄,又摘来一些菜豆、豌豆和洋葱,然后把它们放进温室,这样它们会更好地接受到光照。

午餐和晚餐我都吃了些番茄,还送了一些给朋友。可是园子里的番茄仍不断地往下掉,地面上已经熟透的番茄越来越多。"如果有时间的话,我就做些番茄酱。"我又在不断地对自己重复这样的话。然而,我再次想起了原来计划好的事情。

最终,我还是退了一步。

我从朋友那里抄来了番茄酱的制作方法:"加人大蒜和洋葱,添水,用文火煮两个小时,再加入糖、牛至叶粉、紫苏、百里香、迷迭香即可。"我在厨房里找了二十分钟,才找到一个白色的大搪瓷罐。我把番茄洗干净,挖去腐烂的部分,切碎后与刚刚煮好的东西一同放入搪瓷罐。我晃动搪瓷罐,就像是在淘金一样用力地把这些混合物摇匀。

完成这一切后,我打算安静地做自己的事。忽然有了个想法,我——真是心血来潮——决定打开收音机,还跟着比利·乔唱了一段,踏着我在舞蹈课上学过的舞步。厨房里炉子上的番茄正用文火煮着,散发出来的香气随着窗外的微风飘进屋来。

这时,我耳边又响起了那熟悉的声音:"你应该去读书了,你应该填写材料了。" 于是,我尽量把这声音调小些。我没有去看《纽约时报周日杂志》,而是去翻看《家居与园艺》,看了看书里提及的家具以及一些工艺。我竟然如此无视那些曾不断扼杀我的兴趣爱好的声音,这种情形还真是不多见。

我的内心渐渐产生了微妙的变化,我想起了从前的那些本该属于我的时刻:大学时,同学们聚在草坪前,如果当初我能更多地接受他们的邀请,与他们度过一些美好时光,又会是怎样的呢?我想到过去很少和他人交谈,甚至还错过了与一些人相识的机会。

我坐在一边翻看着杂志,想到自己不会再理会那些让我按计划行事的声音,我 由衷地笑了。

我们似乎总习惯拨动心中几根紧绷的弦,因而使我们的生活只是发出沉闷而单调的乐音。其实,生活中并不仅拥有"学习"、"工作"之类的主旋律,还有许多诸如"交友"、"休闲"、"烹饪"之类的协奏曲。如果在适当的时候,学会给心情放假,弹拨几下心灵深处的快乐之弦,你就会发现,生活原来如此精彩。



你是快乐的小喜鹊吗? Are You a Good Joey Magpie?

▶ 佚名 / Anonymous

Many years ago my grandmother rescued a fledgling magpie from the base of a tree, on inspection she discovered that the tiny bird had a broken wing, thus he would never fly. I remember Joey Magpie well for in spite of his obvious **handicap**¹ Joey was a very "happy" bird, at least he seemed happy, though just how it is possible to measure the happiness of a bird is hard to tell.

Every dawn Joey Magpie would warble² the beautiful magpie chorus along with the all the other magpies in the area. He had a keen eye for the insects and worms as he went about his daily task of enjoying his food. Because of Joey Magpie could not fly, he did learn to do other things. Joey Magpie learnt to climb, with the help of my uncle who put climbing structures around my Grandmother's yard; Joey Magpie could at least for a while feel the wind in his face.

Joey Magpie only ever learnt to climb up, so for a while it meant some one had to rescue him when he wanted to get down. Then one day Joey simply launched himself and clumsily **fluttered**³ back down to earth. The landings were never elegant, but they served Joey Magpie well. Joey Magpie just went about his daily tasks as if he knew he did have a very important life to live.

Joey Magpie never quite understood the full meaning of being a bird. He could be found curled up sleeping with the cat, or walking with the dog. He could climb up to the kitchen sink to help prepare the meals or make a cup of tea. One of my most favorite memories of Joey Magpie was seeing him hold the tea strainer over the cup whilst my Grandmother poured the hot tea, first into her cup, then into a saucer for his cup of tea.

It would be safe to say that Joey Magpie was very much a social bird, who thoroughly enjoyed his life and never once accepted that he had a handicap. Joey Magpie also had another talent that caused a few concerns but it also endeared him to those



I ask that you look at yourself, look inside and see if you really are being the best Joey Magpie you can be singing your own beautiful life chorus every day? Or are you still sitting at the base of the tree with a broken wing, waiting, resenting, and watching your life pass you by?



- 1. handicap ['hændikæp] n. 障碍,缺陷
- 2. warble ['wo:bl] vt. 以颤音歌唱、说话
- 3. flutter ['flatə] vi. 鼓翅;拍动,飞舞
- 4. replicate ['replikit] vt. 复制

许多年前,我的祖母在一棵树下救了一只喜鹊的幼鸟;经过检查之后,她发现这只小鸟有一个翅膀断了,因此它再也不能飞了。我对这只小喜鹊记得非常清楚,因为尽管有明显的残疾,但它却是一只"快乐"的鸟,至少它看上去非常快乐——虽然如何衡量一只鸟快乐与否的标准很难讲。

每天清晨,小喜鹊都会与附近所有的喜鹊一起发出婉转优美的鸣叫声。它的目光非常敏锐,每天出去觅食的时候,各种小虫子都逃不过它的眼睛。正因为小喜鹊不会飞,所以它学会了做许多其他事情。在我叔叔的帮助下,小喜鹊学会了攀爬;叔叔在祖母的院子周围放了一些攀登梯,小喜鹊爬上梯子至少能够享受到片刻微风拂面的感觉。

小喜鹊只学会了向上爬,因此当它想从上面下来的时候,有时需要有人去援救它。有一天,小喜鹊自己从上面跳了下来,并且笨拙地扇动着翅膀落在了地上。这种落地方式一点儿也不优美,但却能使小喜鹊毫发无损。到处走动是小喜鹊每天的任务,仿佛它知道自己的生命非常重要一样。

小喜鹊从来都不明白身为一只鸟的全部意义;常常可以看到它蜷缩着和猫睡在一起,或者和狗一起散步。它能够爬上厨房的水槽,帮着准备晚餐或沏茶。在关于小喜鹊的记忆中,我最喜欢的是看到它叼着滤茶网放到茶杯上,而我的祖母则会将热茶先倒进她的茶杯里,然后再为小喜鹊倒进它的茶碟里。

可以确定无疑地说,小喜鹊是一只非常爱交际的鸟,它十分享受自己的生活,从不认为自己有残疾。小喜鹊还有另一种令人感兴趣的天分,这也使熟悉它的人更加喜欢它了——它能够惟妙惟肖地模仿各种声音。送奶工的咳嗽声很特别,小喜鹊能够很容易地模仿出来;它也会学我祖母打喷嚏的声音;它还能模仿刚出生的小猫发出的声音,而且几乎是一模一样。



不要推迟感谢 Never Wait to Thank

▶ 埃文斯 / Evans

For a long time, every Sunday in church the **pastor**¹ would say keep Gloria Beck in your **prayers**². She was an older member of the church that was **suffering from**³ cancer. I got sort of use to hearing about her, and didn't think about her too much.

Until one day, I was sitting by a friend in church, and she told me that she had went to see Gloria in the hospital. She wasn't doing good at all and she had asked her to just hold her hand. I thought about Gloria all day, and I prayed for her that night. I thought of what I could tell her if I went to see her. She had been my computer teacher in grade school⁴. I clearly remember her calm voice and gentle hands. She was a great teacher.

I made it a promise to myself to go and see her. But then the week started and I got busy with school and practice. Pretty soon I was back in church the next Sunday. Only this time the pastor said sorrowfully that Gloria Beck had died **the day before**⁵. My heart sank. If only I would have spent 10 minutes of my day to tell her how much she meant to me, but it was to late now.

I learned a very valuable lesson that day. Never wait to thank. Please, take the time to thank the people who have made a difference in your life.



- 1. pastor ['paɪstə] n. 牧师
- 2. prayer [preə(r)] n. 祈祷,祷告;祷文
- 3. suffer from 遭受,忍受
- 4. grade school 小学
- 5. the day before (某日的)前一天,头天